
Ryds Gruppe – Det Danske Spejderkorps 

Referat for bestyrelsesmøde 28. oktober 2024 

19.30-21.30 Tyrsbjerg Spejdercenter 

 

Deltagere: Axel Lund Henriksen, formand; Thomas Morten Freund Iversen, kasserer; Jesper Poulsen; Morten Agertoft 

(Mos); Niels Rosenlund Vestergaard (Gnist); Jakob Rasmussen (Even); Birgitte Herløv Madsen (Ydun); Johannes 

Thuesen (Joopi); Christa Brøndsted; José Manuel Rojas Durán, Suppleant 

Afbud: Jannik Jensen – Josephine stoppede i foråret og Helga har meddelt at hun stopper i bestyrelsen, da hendes 

dreng stopper til spejder pga. anden fritidsaktivitet på samme tidspunkt. 

Referat: Niels (Gnist) 

Kage: Joopi 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde (B) 

Der kan ikke nås til enighed om, hvad der er sagt på seneste bestyrelsesmøde under pkt. 3 - Nyt fra 

gruppeledelsen. 

➔ Beslutning: Referatet godkendes ikke. Der gøres ikke mere grundet uenighed om, hvad der er sagt. 

Referatet kan ikke lægges på hjemmesiden, da det ikke er godkendt. 

2. Nyt fra formanden (I) 

Kamya (Emil Johansen) og Gardi (Noah Mouritsen) er valgt til at deltage i korpsrådsmøde. Axel spørger om de 

på nogen måde skal klædes på og om nogen ved om korpset afholder et formøde. Det vides ikke. 

Rangerne vil gerne have nye lamper på loftet. 

➔ Beslutning: Gnist tager fat i rangerne for at høre mere om lamper til loftet og se på om der kan søges om 

fondsmidler til dette. 

3. Nyt fra gruppeledelsen (I) 

Til seneste ledermøde har Ille (Iben Korsgaard), Gardi (Noah Mouritsen) og Tobi (Tobias Anker Nielsen) meldt 

sig til at være en del af gruppeledelsen.  

Ydun spørger om der er forskel på gruppeledere og assistenter, og om vi som bestyrelse formelt skal 

godkende gruppeledelsen. 

Mos svarer, at de tre nye gerne vil hjælpe gruppen, men de er usikre på hvor meget tid og ansvar at de kan 

tage, og derfor valgte de i enighed at betegne dem som gruppeassistenter. 

➔ Beslutning: Haldor og Lene har trukket sig som gruppeledere. Bestyrelsen godkender formelt, at Mos er 

Gruppeleder – og Tobias, Gardi og Ille er Gruppeassistenter. De nævnte udgør Gruppeledelsen. I 

vedtægterne betegnes en gruppeleder som en enhedsleder. Vi bruger dog ordet gruppeleder, da det er 

den betegnelse, som vi har brugt i mange år, og derfor er det som er en kendt betegnelse i hele gruppen. 

Bestyrelsen håber, at der kan komme flere til, som på den ene eller anden måde vil hjælpe til på tværs af 

grenene. 

Børneattester – er der styr på. 

Juniorgren er godt i gang med flere nye ledere. 



Balou: Opmærksom på, at der fortsat kan være et behov for nye ledere, da alle undtagen en enkelt af 

juniorlederne er forældre til 2. års-juniorer, så når juniorerne bliver til trop, er det usikkert om lederne 

fortsætter som juniorledere.  

Trop: Tobias og Gardi skal ud og rejse. Snit holder lidt pause. Men stadig fire ledere tilbage troppen. 

4. Hængepartier fra tidligere møder – Ydun (D, B, I) 

a. Referater på hjemmeside (19/3-24) 

Det seneste bestyrelsesmøde (12.8.2024) og det første møde med denne bestyrelse (19.3.2024) er 

ikke på hjemmesiden. 

Beslutning: Mos vil sørge for at referatet for bestyrelsesmødet den 19.3.2024 lægges op. 

b. Kontaktinfo på hjemmesiden (24/4-24)  

Mailadresser på bestyrelsesmedlemmer på hjemmesiden? 

Junior-siden mangler at blive opdateret ift. hvem der er ledere. 

Telefonnumre på lederne på hjemmesiden. 

➔ Beslutning: Der skal sørges for, at der altid er et telefonnummer på mindst en leder til en tur, så det er 

nemt at komme i kontakt. Det vil være godt med flere telefonnumre på ledere, så man kan gå til den, 

som man gerne vil tale med. Det skal tages op med lederne om de er ok med at have deres 

telefonnummer på hjemmesiden. 

c. Ledermøder (19/3-24)  

Hvem deltager på de næste ledermøder? 

Beslutning: Der behøver ikke at deltage en repræsentant for bestyrelsen til alle ledermøder. 

d. Tjek på børneattester  

Ydun refererer til at hun har talt med en advokat om, vi ikke må nævne ved navns nævnelse, hvem 

der mangler at få udarbejdet børneattest. 

Mos refererer til, at det er bestyrelsens pligt at være orienteret om status på børneattester. 

Der blev ikke endeligt besluttet noget herom, men det er referentens opfattelse, at alle af hensyn til 

GDPR (følsomme personoplysninger) for fremtiden er opmærksomme på, at ingen navne nævnes på 

mail, i referater eller anden skrift, da vi ikke har et godkendt internt sikkert miljø til at dele og 

opbevare disse oplysninger. 

e. Spejder-ideen til forældre (13/5-24)  

Spejderidéen skulle formidles via Røgsignal, men Josephine stoppede i foråret og Helga er lige 

stoppet. 

➔ Beslutning: Christa og Mos vil gerne arbejde på at fortælle om spejderidéen til forældre. 

f. Korup SFO (13/5-24) 

I forbindelse med Midsommerfest blev der gjort tanker om at lave spejderaktiviteter sammen med 

Korup SFO for at brande os i Korup. Der var dog for kort tid til Midsommerfest og heller ingen ville 

umiddelbart tage initiativ hertil. 

➔ Beslutning: Ydun spørger klanen om de vil løfte opgaven. Christa nævner, at Isabella er mikroleder, og 

hun vil formentligt elske at være med til dette. 

5. Arrangementer 



a. Evaluering af Tyrsbjergmarch (D, B) 

Der er lagt et dokument ud, hvor ledere og bestyrelse har kunne komme med idéer og kommentarer 

til Tyrsbjergmarch: 

https://rydsgruppe.sharepoint.com/:w:/s/Tyrsbjergmarch/EVKQQQhdV4dHq2Ac_Kgxg5oBapSKJCnG

a2N-6g3eVqfuMQ?rtime=XS7ZmyH43Eg 

Bestyrelsen har gennemgået evalueringen og finder mange gode forslag. 

➔ Beslutning: Nathejk starter altid den tredje fredag i september, og ramler derfor ofte sammen med 

Tyrsbjergmarch. Det besluttes derfor at flytte Tyrsbjergmarch til at være den anden weekend i september 

i stedet for den tredje søndag i september. I 2025 vil Tyrsbjergmarch derfor ligge søndag den 14. sep. 

➔ Beslutning: Bestyrelsen nedsætter et March-udvalg bestående af: Even, Joopi, Christa, Ydun og Gnist. 

b. Planlægning ad Julemarked (D, B) 

Ryds Gruppe står igen i år for salg af gløgg, kakao, kaffe og æbleskiver til Den Fynske Landsbys 

Julemarked den 30. nov., 1. dec., 7. dec. og 8. dec. 2024. 

➔ Beslutning: Bestyrelsen nedsætter et udvalg bestående af: Mos, Jesper, Jess, Thor, Hera, Njord og Axel. 

6. Økonomi (I) 

a. Nyt fra kassereren (I) 

Ryds Gruppe skifter kontonummer, da vores bank skifter navn fra Totalbanken til Sparekassen 

Danmark. Heldigvis er der meget som flytter automatisk via NemKonto. 

b. Køb af jordstykke (B) 

Jordstykket (Gryden og parkeringspladsen) blev den 22. oktober 2024 officielt i tinglysningen 

overdraget til Ryds Gruppe. Derfor skal vi snarest muligt betale de 60.000 kr. for købet af jordstykket, 

hvilket blev besluttet af den tidligere bestyrelse sidste år. Axel har en mundtligt aftale med Ulf om at 

han vil støtte købet af jordstykket. Ulf har sendt en mail, hvor han sætter tvivl ved om han vil støtte 

opkøbet. 

Ryds Gruppe har dog selv råd til at betale. Det bliver en drastisk budgetoverskridelse, hvilket vi skal 

forklare til grupperådsmødet (generalforsamlingen); men der er tidligere blevet orienteret om 

opkøbet ved grupperådsmøde, og budgetoverskridelsen er en udefrakommende begivenhed, som 

bestyrelsen ikke har kunnet nå at korrigere for, da handlen reelt er sket for flere måneder siden, men 

handlen effektueres først nu, da det først er nu at jordstykket er overdraget i tinglysningen. Ryds 

Gruppe har aftalt med Familien Legind, at så snart opkøbet var gået helt igennem, skulle betalingen 

ske.  

Axel opsummerer kort begrundelsen og historikken for købet: Der har længe i Ryds Gruppe været et 

ønske om at sikre gruppens virke ved at købe jordstykket; men den tidligere ejer af Gryden ville ikke 

sælge. Med købet sikres det, at der ikke kommer andre aktiviteter på parkeringspladsen, Gryden og i 

det tilstødende læhegn, og på sigt kan der ses på om der kan bygges opbevaring af grej ved p-

pladsen samt ryddes træer, til at skabe bedre udsyn ved ind- og udkørsel.  

Ydun spørger til mailen fra Ulf. Ydun og Even udtrykker forståelse for, at Ulf ikke oplever sig som 

tilstrækkeligt orienteret undervejs i processen med at købe jordstykket. Ydun ser en mand som ikke 

er informeret nok og frustreret over dette, og hvad der sker i gruppen mht. dalende medlemstal og 

ledere, der er stoppet. 

Ydun og Even modsætter sig den tidligere bestyrelses beslutning om at købe Gryden. Even: Læren af 

dette er at orientere mere om, hvad der sker undervejs i en proces. 

Mos fortæller, at han har sendt mails løbende til Ulf samt afholdt møde med Ulf i august, hvor han 

blev orienteret om processen. 

https://rydsgruppe.sharepoint.com/:w:/s/Tyrsbjergmarch/EVKQQQhdV4dHq2Ac_Kgxg5oBapSKJCnGa2N-6g3eVqfuMQ?rtime=XS7ZmyH43Eg
https://rydsgruppe.sharepoint.com/:w:/s/Tyrsbjergmarch/EVKQQQhdV4dHq2Ac_Kgxg5oBapSKJCnGa2N-6g3eVqfuMQ?rtime=XS7ZmyH43Eg


Et flertal i bestyrelsen stemmer for, at vi som bestyrelse kan disponere over gruppens midler til at 

betale for jordstykke-handlen indgået af den forrige bestyrelse. 

➔ Beslutning: Ydun, Even og Jesper tager en snak med Ulf om, hvad Ulf gerne vil. 

 

Resten af punkterne til dagens møde frafalder, da der ikke er mere tid. 

 

c. Beslutning om hvornår kontingentopkrævninger skal sendes ud, jævnfør mail fra Lene 1/9. 

7. Udvalgsarbejde (I, D, B) 

a. Fondsansøgning: Niels (formand) og Mos  

b. Hytte- og grundpatrulje: Jannik – Vil Thor, Lars, Haldor, Jesper og rangerne igen deltage? 

c. Sikkerhed: Even (formand) og Joopi  

d. Samværpolitik: Helga (forperson), Ydun, Lene, en tropsleder?  

e. Røgsignal: Helga, Christa 

f. Køb af jord: Mos  

g. Unge i gruppen: Ydun (forperson), Axel, Joopi og Even Indkomne punkter (D): 

8. Eventuelt (D) 

 

(I): Information 

(D): Diskussion 

(B): Beslutning 

 

Dator for bestyrelsesmøde, Referent og kagebagemester 

  Referent Kagebagemester 

28/10 Bestyrelsesmøde Niels Joopi 

13/1-25 Bestyrelsesmøde Christa Jannik 

 

 

Arrangementer (Som bestyrelsen er involveret i) 

Tyrsbjergmarch 

Arbejdsdag 

Julemarked 

Æbleskivemøde på Tyrsbjerg 

Grupperådsmøde i forbindelse med Kong Vintertur 

 

 

Bestyrelsen i Ryds Gruppe 2024-25: 



Axel Lund Henriksen, formand. 

Thomas Morten Freund Iversen, kasserer. 

Helga Øregaard Dam 

Jesper Poulsen 

Morten Agertoft (Mos) 

Niels Rosenlund Vestergaard (Gnist) 

Jannik Jensen 

Jakob Rasmussen (Even) 

Birgitte Herløv Madsen (Ydun) 

Johannes Thuesen (Joopi) 

Christa Brøndsted 

Josephine Helbo, Suppleant 

José Manuel Rojas Durán, Suppleant 


